Call for Papers 

International Seminar on Violence in Adolescence and Youth in Developing Countries 
Asunción, Paraguay, May 2012 
Organized by the IUSSP Scientific Panel on Young People’s Life Course in Developing Countries, in collaboration with the Centro Paraguayo de Estudios de Población and sponsored by the Asociación Paraguaya de Estudios de Población. 

Deadline for submission of abstracts: 15 November 2011 

Experiences of violence are frequently present in adolescents’ and young people’s lives, sometimes with lasting consequences. An indication of the importance of the topic is the fact that in the young ages morbidity and mortality resulting from violence are on the rise in many societies 

Violence “touches” adolescents and youth in many ways: as victims of verbal, physical or sexual violence from adults (inside and outside the family) or from peers (bullying, gang wars, date rape), as witnesses (within the family, in school, in the neighborhood), as “victims of themselves” (suicide, avoidable accidents), when involved in wars and victims of it (conscripted in the armed forces, displaced population, refugees), as victims of institutional violence (discrimination, labeling). 

For this seminar the panel welcomes papers dealing with: 

· The extent and types of violence among identifiable categories of adolescent and young populations defined by age (for example, younger and older adolescents), marital status, school attendance, area of residence, family composition, socioeconomic status, ethnicity, etc. 

· Determinants and consequences of violence during adolescence and youth stages. 

· Demographic aspects of violence in adolescence and youth. 

· Health related outcomes resulting from violence. 

· Characteristics of the young population “at risk” of involvement in violence (as victims or perpetrators). 

· Methodological issues in studying violence among young people. 

  

A full announcement and description of this seminar is available at: http://www.iussp.org/Activities/ypdc/call11.php.

The IUSSP Scientific Panel on Young People’s Life Course in Developing Countries invites researchers in the field to submit online by 15 November 2011 a short 200-word abstract AND upload an extended abstract (2 to 4 pages, including tables) or a full paper, which must be unpublished. To submit and fill out the online submission form, please click here: online submission form. 

While abstracts may be submitted in English, French or Spanish, the working language at the seminar will be English and final papers should be submitted and presented in English. 

Applicants will be notified whether their paper has been accepted by 15December 2011. In the case of acceptance on the basis of an abstract, the completed paper must be uploaded on the IUSSP website by 30 March 2012. 
For further information, please contact Seminar Organizer Edith Pantelides (eap@cenep.org.ar). 

**********************************************
Veuillez faire circuler 

Appel à communications 

Séminaire international sur la violence durant l'adolescence et la jeunesse dans les pays en développement
Asunción, Paraguay, mai 2012
Organisé par le Comité scientifique de l'UIESP sur les Parcours de vie des jeunes dans les pays en développement, en collaboration avec le Centro Paraguayo de Población Estudios et parrainé par l'Asociación Paraguaya de Estudios de Población. 

Date limite de soumission des résumés : 15 novembre 2011 

Les adolescents et les jeunes sont fréquemment confrontés à la violence, parfois avec des conséquences durables. Le fait que la morbidité et la mortalité résultant de la violence sont en hausse pour ces groupes d’âge dans de nombreuses sociétés souligne l'importance de ce sujet. 

La violence « touche » les adolescents et les jeunes de plusieurs façons : en tant que victimes de violence verbale, physique ou sexuelle de la part d'adultes (à l'intérieur et l'extérieur de la famille) ou de leurs pairs (intimidation, guerres de gangs, viol), en tant que témoins (au sein de la famille, de l'école, du quartier), comme des « victimes d'eux-mêmes » (suicides, accidents évitables), lorsqu'ils sont impliqués dans des guerres et en tant que victimes de celles-ci (enrôlement dans les forces armées, populations déplacées, réfugiés), en tant que victimes de violence institutionnelle (discriminations). 

Pour ce séminaire le comité recherche des communications portant sur : 

· L'étendue et les types de violence parmi des catégories de populations d'adolescents et de jeunes définies par l'âge (par exemple des adolescents plus jeunes ou plus âgés), le statut matrimonial, la fréquentation scolaire, la région de résidence, la composition de la famille, le statut socioéconomique, l'ethnicité, etc. 

· Les déterminants et les conséquences de la violence aux différentes étapes de l'adolescence et de la jeunesse. 

· Les aspects démographiques de la violence durant l'adolescence et la jeunesse. 

· Les effets sur la santé résultant de la violence. 

· Les caractéristiques de la population jeune « à risque » d'être impliquée dans des violences (en tant que victimes ou auteurs). 

· des questions méthodologiques liées à l'étude de la violence chez les jeunes. 

  

Une description complète en anglais de ce séminaire est accessible par Internet à l’adresse suivante : http://www.iussp.org/Activities/ypdc/call11.php. 

Le Comité scientifique de l’UIESP sur les Parcours de vie des jeunes dans les pays en développement invite les chercheurs intéressés à soumettre en ligne avant le 15 novembre 2011 un court résumé de 200 mots ET à télécharger un résumé détaillé (2 à 4 pages, tableaux compris) ou une communication complète, à condition que celle-ci n’ait pas déjà fait l’objet d’une publication. Pour remplir le formulaire de soumission en ligne, veuillez cliquer ici: Formulaire de soumission en ligne. 
Les résumés peuvent être soumis en anglais, en français ou en espagnol, mais la langue de travail du séminaire sera l’anglais et les communications complètes ne pourront être soumises qu’en anglais. 
Les candidats seront informés de l’acceptation de leur proposition avant le 15 décembre 2011. En cas d'acceptation, la communication complète devra être soumise avant le 30 mars 2012. 

Pour plus d’information, veuillez contacter l’organisatrice du séminaire Edith Pantelides (eap@cenep.org.ar) 

